

论文与报告

基于混杂系统方法的一类采样数据系统鲁棒故障检测

邱爱兵, 文成林, 姜斌

1. 南京航空航天大学自动化学院 南京 210016

2. 杭州电子科技大学信息与控制所 杭州 310018

收稿日期 2009-7-13 修回日期 2009-11-12 网络版发布日期 接受日期

摘要

针对具有连续时间过程噪声和离散时间测量噪声的采样数据系统, 提出了一种新的鲁棒故障检测直接设计方法. 首先利用具有有限跳变的线性系统作为残差产生器, 采样数据系统的鲁棒故障检测设计问题被描述成采样数据滤波问题, 然后给出有限跳变线性系统有界实引理的线性矩阵不等式(LMI)表达形式, 基于此, 推导出采样数据系统鲁棒故障检测滤波器的存在条件及设计参数, 并将所提方法推广到具有结构不确定性的采样数据系统上. 所设计的滤波器能够保证残差与故障之间误差最小, 并对过程噪声、测量噪声、结构不确定性等因素鲁棒. 最后, 通过数值仿真对所提方法的可行性进行了验证.

关键词 [鲁棒故障检测](#) [采样数据系统](#) [线性矩阵不等式](#) [有界实引理](#)

分类号

A Hybrid System Approach to Robust Fault Detection for a Class of Sampled-data Systems

QIU Ai-Bing, WEN Cheng-Lin, JIANG Bin

1. College of Automation Engineering, Nanjing University of Aeronautics and Astronautics, Nanjing 210016, P.R. China

2. Institute of Information and Control, Hangzhou Dianzi University, Hangzhou 310018, P.R. China

Abstract

In this paper, a novel direct design methodology of robust fault detection for a class of sampled-data systems with both continuous-time process noise and discrete-time measurement noise is presented. First, by using a linear system with finite discrete jumps as residual generator, the design of robust fault detection filter is formulated as a sampled-data filtering problem. Then, a bounded real lemma for the linear system with finite discrete jumps is developed in terms of linear matrix inequalities (LMIs). Based on this, a sufficient condition for the existence of the fault detection filter as well as the design parameters is derived. Furthermore, the case of sampled-data systems with model uncertainties is extended. The designed fault detection filter cannot only make the error between residual and weighted fault as small as possible but also exhibit robustness to all uncertainties including continuous-time process noise, discrete-time measurement noise, and model uncertainties. Finally, simulation results are provided to demonstrate the feasibility of the proposed method.

Key words [Robust fault detection](#) [sampled-data systems](#) [linear matrix inequality \(LMI\)](#) [bounded real lemma](#)

DOI: 10.3724/SP.J.1004.2010.01182

通讯作者 文成林 wencl@hdu.edu.cn

作者个人主页 邱爱兵; 文成林; 姜斌

扩展功能

本文信息

▶ [Supporting info](#)

▶ [PDF \(829KB\)](#)

▶ [\[HTML全文\]\(OKB\)](#)

▶ [参考文献\[PDF\]](#)

▶ [参考文献](#)

服务与反馈

▶ [把本文推荐给朋友](#)

▶ [加入我的书架](#)

▶ [加入引用管理器](#)

▶ [复制索引](#)

▶ [Email Alert](#)

相关信息

▶ [本刊中 包含“鲁棒故障检测”的相关文章](#)

▶ 本文作者相关文章

· [邱爱兵](#)

· [文成林](#)

· [姜斌](#)